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Stord-modellen

2014/21556

PS 90/14 Avklaringa vidaregåande skuler i Åsane 2014/10030

PS 91/14 Tilstandsrapport vidaregåande opplæring 2013/14 2014/23262

PS 92/14 Fritt skuleval over fylkesgrensa mellom Hordaland og 
Rogaland
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PS 93/14 Justering av undervisningstilbodet- skuleåret 2015/16 2014/22618

PS 94/14 Ymse

PS 84/14 Godkjenning møteinnkalling og saksliste

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Vedtak

Møteinnkalling og sakslista vart samrøystes godkjend 

PS 85/14 Godkjenning møteprotokoll forrige møte

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Vedtak

Møteprotokoll frå møtet 11.-12. nov. 2014 vart samrøystes godkjend.

PS 86/14 Referatsaker (Meldingar)

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Vedtak

Meldingane vart tekne til orientering.

RS 62/14 Svar på oversendingsforslag frå Alexander Fosse Andersen

RS 63/14 Uttale frå Utdanningsforbundet i samband med Årsbudsjett 2015

PS 87/14 8-13 samarbeid i Austrheim

Forslag til innstilling



Det vert gjort formell avtale om gjensidig forplikting og samarbeid om undervisning i eit 8-13-løp mellom 
HFK og Austrheim kommune med utgangspunkt i skulen si noverande plassering i Mastrevikane. 
Naudsynt rehabilitering vert gjort. Fagtilbodet på Austrheim vert utvikla med utgangspunkt i det tilbodet 
skulen gir i dag (ALT 1).

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Det vert gjort formell avtale om gjensidig forplikting og samarbeid om undervisning i eit 8-13-løp mellom 
HFK og Austrheim kommune med utgangspunkt i skulen si noverande plassering i Mastrevikane. 
Naudsynt rehabilitering vert gjort. Fagtilbodet på Austrheim vert utvikla med utgangspunkt i det tilbodet 
skulen gir i dag (ALT 1).

PS 88/14 8-13 samarbeid i Arna

Forslag til innstilling

1 Fylkesrådmannen tilrår eit samarbeid med Bergen Kommune om reguleringsarbeidet på 
Seimsmyrane slik at det vert tatt omsyn til eit framtidig vgs-tilbod i tilknyting til ungdomsskulen. Det 
vidare reguleringsarbeidet og ny bydelsplan vil avgjere om Seimsmyrane er den best eigna 
lokaliseringa i Arna.

2 Eit  8-13-samarbeid skal avgjerast etter at reguleringsarbeidet på Seimsmyrane er avslutta.

3 Eit 8-13-samarbeid på Seimsmyrane skal utgreiast vidare med Bergen kommune innanfor ramma 
av følgjande samarbeidsmodellar:

1. Samlokalisering: Skuleeigarar som no, ulike bygg for grunnskule og vidaregåande 

opplæring i felles nærområde. 

2. Sambruk: Skuleeigarar som no, men samarbeidsavtale om bygg med funksjonar i 

fellesskap som til dømes kantine, spesialrom, fellesrom. 

3. Samorganisering: Felles bygg og felles opplæringsverksemd gjennom 

samarbeidsavtale mellom kommune og fylkeskommune. Arbeidsgjevaransvar som no, 

men samarbeid om kompetanse (disponering av personalet og kompetanseutvikling). 

4. Forsøk med 8-13-skule med ein felles skuleeigar og arbeidsgjevar for både grunnskule 

og vidaregåande opplæring.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1 Fylkesrådmannen tilrår eit samarbeid med Bergen Kommune om reguleringsarbeidet på 
Seimsmyrane slik at det vert tatt omsyn til eit framtidig vgs-tilbod i tilknyting til ungdomsskulen. Det 
vidare reguleringsarbeidet og ny bydelsplan vil avgjere om Seimsmyrane er den best eigna 
lokaliseringa i Arna.

2 Eit  8-13-samarbeid skal avgjerast etter at reguleringsarbeidet på Seimsmyrane er avslutta.

3 Eit 8-13-samarbeid på Seimsmyrane skal utgreiast vidare med Bergen kommune innanfor ramma 
av følgjande samarbeidsmodellar:

1. Samlokalisering: Skuleeigarar som no, ulike bygg for grunnskule og vidaregåande 

opplæring i felles nærområde. 

2. Sambruk: Skuleeigarar som no, men samarbeidsavtale om bygg med funksjonar i 

fellesskap som til dømes kantine, spesialrom, fellesrom. 



3. Samorganisering: Felles bygg og felles opplæringsverksemd gjennom 

samarbeidsavtale mellom kommune og fylkeskommune. Arbeidsgjevaransvar som no, 

men samarbeid om kompetanse (disponering av personalet og kompetanseutvikling). 

4. Forsøk med 8-13-skule med ein felles skuleeigar og arbeidsgjevar for både grunnskule 

og vidaregåande opplæring.

PS 89/14 Søknad om midlar til oppretting av ein ny fagskuleklasse etter Stord-
modellen

Forslag til innstilling

Fylkesutvalet løyver kr. 2,9 millionar til å starta opp eit fjerde kull etter Stord-modellen utanfor ramma for 
Fagskolane i Hordaland. Det er ikkje dekning for denne løyvinga i budsjett 2015. Hordaland 
fagskulestyre tek endeleg avgjerd om tilbodet skal verte starta opp.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkesutvalet løyver kr. 2,9 millionar til å starta opp eit fjerde kull etter Stord-modellen utanfor ramma for 
Fagskolane i Hordaland. Det er ikkje dekning for denne løyvinga i budsjett 2015. Hordaland 
fagskulestyre tek endeleg avgjerd om tilbodet skal verte starta opp.

PS 90/14 Avklaringa vidaregåande skuler i Åsane

Forslag til innstilling

1 I det vidare programmeringsarbeidet for nye Åsane vgs skal det leggast til grunn ei integrering av 
avdeling Fossane. Representantar frå Kriminalomsorga må involverast i det vidare 
programmeringsarbeidet og i planlegginga av skulen. Vidare ser fylkesrådmannen det som tenleg at 
skulen i si bemanning har sosialpedagogiske ressursar der fengselsfagleg kompetanse inngår.

2 Nye Åsane vgs skal spegle ei framtidsretta satsing på yrkesfag og stå fram som eit signalbygg for 
yrkesfaga. Eit opplæringssenter for byggfag skal inkluderast i den vidare planlegginga av skulen. 
Parallelt med programmeringa av skulen skal det gjerast ein gjennomgang av tilbodsstrukturen i 
Stor-Bergen innan yrkesfaga.

3 Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs blir framskunda til 2016 slik at arbeidet er ferdig 
før Nye Åsane vgs vert teken i bruk. I samband med dette arbeidet blir det bygt ny idrettshall på 
Tertnes. ID blir flytta frå Nye Åsane vgs til Tertnes vgs. Tilbodet på skulane blir som vist i tabell i 
saksutgreiinga.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 25.11.2014 

Yrkesopplæringsnemnda sette fram følgjande forslag:

Y-nemnda tilrår at i første setning i pkt. 1 endres ordlyden «skal leggjast til grunn» med ordlyden « det 
skal vurderes».
Y-nemnda ønsker å få gi nytt råd før endelig beslutning fattes.

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Yrkesopplæringsnemnda tilrår at i første setning i pkt. 1 endres ordlyden «skal leggjast til grunn» med 
ordlyden «det skal vurderast».



Yrkesopplæringsnemnda ønskjer å få gi nytt råd før endelig beslutning vert fatta.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Rasmus L. Rasmussen sette fram følgjande forslag:       «Saka vert utsett».

Utsettingsforslaget fekk 5 røyster (AP + SP) og fall.

Rosalind Fosse sette fram følgjande forslag på vegner av FRP/H/V:

1. I det videre programarbeidet for nye Åsane vgs vurderes det til grunn ei integrering av avd. 

Fossane.  Det forutsettes en tett dialog med kriminalomsorgen vedrørende risikovurdering 

ved en slik løsning.  I den grad kriminalomsorgen er av den oppfatning at en samlokalisering 

vil være til fare for ungdomsmiljøet, beholdes avd. Fossane.

2. Integreres Fossane, må representanter fra kriminalomsorgen involveres videre i 

programarbeidet og planlegging av skolen.  Skolen må i så tilfelle ha bemanning av 

sosialpedagogiske ressurser der fengsel fag inngår.

3. Som innstilling pkt. 2

4. Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs blir fremskjøvet til 2016 slik at arbeidet er 

ferdig før Nye Åsane vgs blir tatt i bruk.  Det må tas kontakt med Bergen kommune for å se 

på en snarlig løsning vedrørende bygging av idrettshall i Myrdalsområdet.  Lykkes det ikke 

med å få Bergen med på en snarlig løsning bygges det ny idrettshall på Tertnes i 

fylkeskommunal regi.  ID blir flyttet fra Nye Åsane vgs til Tertnes vgs.  Tilbudet på skolene 

blir som vist i tabell i saksutredningen.

5. Det må undersøkes med Bergen kommune med tanke på sambruk/integrering av kulturbygg.

6. Da Haugeveien ikke har de kvaliteter som er tjenlig for Fagskolen i Hordaland på sikt, 

vurderes Åsane som et alternativ.

Røysting
Fosse sitt framlegg til pkt. 1, 4 og 6 vart vedteke mot 5 røyster (AP + SP)
Fosse sitt framlegg til pkt. 2, 3 og 5 vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag til pkt. 1 og 3 fekk 5 røyster (AP + SP) og fall.
Fylkesrådmannen sitt forslag til pkt. 2 vart samrøystes vedteke som pkt. 3. i innstillinga.

Innstilling

1 I det videre programarbeidet for nye Åsane vgs vurderes det til grunn ei integrering av avd. 
Fossane.  Det forutsettes en tett dialog med kriminalomsorgen vedrørende risikovurdering ved en 
slik løsning.  I den grad kriminalomsorgen er av den oppfatning at en samlokalisering vil være til fare 
for ungdomsmiljøet, beholdes avd. Fossane.

2 Integreres Fossane, må representanter fra kriminalomsorgen involveres videre i programarbeidet og 
planlegging av skolen.  Skolen må i så tilfelle ha bemanning av sosialpedagogiske ressurser der 
fengsel fag inngår.

3 Nye Åsane vgs skal spegle ei framtidsretta satsing på yrkesfag og stå fram som eit signalbygg for 
yrkesfaga. Eit opplæringssenter for byggfag skal inkluderast i den vidare planlegginga av skulen. 
Parallelt med programmeringa av skulen skal det gjerast ein gjennomgang av tilbodsstrukturen i 
Stor-Bergen innan yrkesfaga.

4 Start på rehabilitering og nybygg ved Tertnes vgs blir fremskjøvet til 2016 slik at arbeidet er ferdig 
før Nye Åsane vgs blir tatt i bruk.  Det må tas kontakt med Bergen kommune for å se på en snarlig 
løsning vedrørende bygging av idrettshall i Myrdalsområdet.  Lykkes det ikke med å få Bergen med 
på en snarlig løsning bygges det ny idrettshall på Tertnes i fylkeskommunal regi.  ID blir flyttet fra 
Nye Åsane vgs til Tertnes vgs.  Tilbudet på skolene blir som vist i tabell i saksutredningen.

5 Det må undersøkes med Bergen kommune med tanke på sambruk/integrering av kulturbygg
6 Da Haugeveien ikke har de kvaliteter som er tjenlig for Fagskolen i Hordaland på sikt, vurderes 

Åsane som et alternativ.

Protokollmerknad frå KRF:
«Fylkesutvalet ber rådmannen ta kontakt med Bergen kommune for eit evt. samarbeid om eit kulturhus 
for Åsane i forbindelse med realisering av ny Åsane vg. skule».



PS 91/14 Tilstandsrapport vidaregåande opplæring 2013/14

Forslag til innstilling

Fylkestinget tek Tilstandsrapport vidaregåande opplæring 2013/14 for Hordaland fylkeskommune til 
orientering.

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 25.11.2014 

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:

Fylkestinget tek Tilstandsrapport vidaregåande opplæring 2013/14 for Hordaland fylkeskommune til 
orientering.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke.

Innstilling

Fylkestinget tek Tilstandsrapport vidaregåande opplæring 2013/14 for Hordaland fylkeskommune til 
orientering.

PS 92/14 Fritt skuleval over fylkesgrensa mellom Hordaland og Rogaland

Forslag til innstilling

1 Fylkestinget vedtar å vidareføre dagens avtale om kjøp av elevplassar i Rogaland fylkeskommune.

2 Fylkestinget ber fylkesrådmannen gå vidare med å få utvide avtalen om kjøp og sal av elevplassar 
med eit nytt punkt 1.4: Elevar frå Sunnhordland kan søkje plass ved vidaregåande skular i 
Rogaland, under føresetnad av at skulane i Sunnhordland ikkje gir tilbod om dei same 
utdanningsprogramma/programområda. 

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Dan Femoen sette fram følgjande forslag på vegner av H/FRP/V:

1 For å sikra ungdom breiast mogleg tilbod vert det innført fritt skuleval over fylkesgrensene mellom 
Rogaland og Hordaland for dei skulane som er omtalt i saka.

2 For å sikra skulane forutsigbarheit må dimensjonering av tilbodet fastsettast i tilbodskatalog
3 Tilbodskatalog må utarbeidast i samarbeid mellom fylka for å sikra tilfredstillande tilbod og rett 

dimensjonering.
4 Det må utarbeidast ein felles forpliktande tilbodsstruktur for skulane Etne og Ølen som sikrar 

begge skulane forutsigbarheit og god innsøking.
5 Ordninga evaluerast etter eitt år.

Røysting
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling pkt. 1 og 2 fekk 6 røyster (AP/SP/KRF) og fall
Femoen sitt forslag til pkt. 1, 2, 3 og 4 vart vedteke mot 6 røyster (AP/SP/KRF).
Femoen sitt forslag til pkt. 5 vart samrøystes vedteke.

Innstilling

1 For å sikra ungdom breiast mogleg tilbod vert det innført fritt skuleval over fylkesgrensene mellom 
Rogaland og Hordaland for dei skulane som er omtalt i saka.



2 For å sikra skulane forutsigbarheit må dimensjonering av tilbodet fastsettast i tilbodskatalog
3 Tilbodskatalog må utarbeidast i samarbeid mellom fylka for å sikra tilfredstillande tilbod og rett 

dimensjonering.
4 Det må utarbeidast ein felles forpliktande tilbodsstruktur for skulane Etne og Ølen som sikrar 

begge skulane forutsigbarheit og god innsøking.
5 Ordninga evaluerast etter eitt år.

PS 93/14 Justering av undervisningstilbodet - skuleåret 2015/16

Forslag til innstilling

Det vert gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane;

Oppretting hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

12 DH Vg1 DHDHV1---- Design og handverk 660 Etne vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 665 Stord vgs

15 DH Vg2 DHDTE2---- Design og tekstil 652 Fitjar vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 630 Kvinnherad vgs

14 SS Vg2 SSSSS2---- Salg, service og tryggleik 630 Kvinnherad vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 628 Odda vgs

12 TP Vg2 DHSME Smedfaget 628 Odda vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 628 Odda vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 628 Odda vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 657 Hjeltnes vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 635
Norheimsund 
vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 615

Øystese 
gymnas

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 632 Voss vgs

15 SS Vg2 SSRLV2---- Reiseliv 632 Voss vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 632 Voss vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSHEA2---- Helsearbeiderfag 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSBUA2----
Barne og 
ungdomsarbeidar 644 Fusa vgs

12 EL Vg1 ELELE1---- Elektrofag 648 Austevoll vgs

15 EL Vg1 EL
Elektrofag 
m/studiekompetanse 636 Laksevåg vgs

27 PB Vg3 PBPBY3----
Påbygg. gen. 
Studiekompetanse 656 Lønborg vgs

27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 638 Åsane vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 641 Austrheim vgs

15 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 634 Knarvik vgs

20 EL Vg1 ELELE1P--- Taf-elektro 634 Knarvik vgs

358 Oppretting hausten 2015 (politisk)

Nedlegging hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

-12 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 660 Etne vgs



-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 628 Odda vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 635
Norheimsund 
vgs

-15 EL Vg1 ELELE1---- Elektro 636 Laksevåg vgs

-27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 656 Lønborg vgs

-78 Nedlegging hausten 2015 (politisk)

280 Endring  hausten 2015

Saksprotokoll i Yrkesopplæringsnemnda - 25.11.2014 

Roger Pilskog sette fram følgjande forslag på vegne av LO:

Yrkesopplæringsnemda sier seg fornøyd med Fylkesrådmannens innledende vurdering av 
undervisningsbehovet i Hordaland, som grundig belyser en rekke av utfordringene i utdanningsløpene. Vi 
er også tilfreds med at det nå opprettes tilbud på TAF elektro, som er etterspurt i mange bedrifter.

Yrkesopplæringsnemda savner likevel en mer helhetlig vurdering av arbeidslivets behov og tilgjengelige 
læreplasser, fordelt på fag og regioner, og vurdert mot den enkeltes skoles undervisningstilbud. Sett i lys 
av sakens omtalte statistikk analyse, som viser at hvilken skole eleven går på vil være avgjørende for å 
få læreplass, vil dette være viktig informasjon for å foreta en god helhetsvurdering.
Yrkesopplæringsnemda er ellers fornøyd med at slike analyser er gjort, og anbefaler at dette arbeidet 
videreføres for å få bedre kunnskap og beslutningsgrunnlag.

I omtale av tilbudene på de enkelte skolene, registrerer Yrkesopplæringsnemda at det fremdeles 
opprettes tilbud som tvilsomt fører frem til læreplass for elevene, også i fag hvor nemda ikke er kjent med 
at læreplasser i det hele tatt finnes i fylket, slik som VG2 Smedfaget og VG2 Design og tekstil. Dette kan 
ikke Yrkesopplæringsnemda anbefale.

Yrkesopplæringsnemda registrerer at det i de enkelte sakene, argumenteres opprettelse med at dette 
har vært et tilbud før, og at dersom det ikke kommer søkere nå, vil det bli utfordrende å opprette tilbudet 
seinere. Ved nedlegging av tilbud argumenteres det med at det ikke er søkere.

Yrkesopplæringsnemda er uenig i denne argumentasjon og praksis. Vårt syn er at tilbud i yrkesfagene, 
må opprettes ut i fra arbeidslivets behov, altså i tråd med tilgjengelige læreplasser. 
Har fylkeskommunen kunnskap om at læreplassene finnes, må tilsvarende tilbud opprettes i skole. Om 
det seinere viser seg at det ikke er tilstrekkelig med søkere, kan tilbudet ikke startes opp. 
På samme måte må et tilbud legges ned, når vi har kunnskap om at læreplasser ikke er tilgjengelig, og 
selv om det kan finnes søkere.

Yrkesopplæringsnemda mener at elever vil vurdere mulighetene, når de er kjent med at et tilbud fører 
frem til læreplass og arbeid. Hvis fylkeskommunens fortsatt opprettholder en tilbudsstruktur ut i fra 
søkemønster, vil det være deler av arbeidslivets tilbud om læreplass som går tapt for utdanningssøkende 
ungdom. Tilbud må altså opprettholdes selv om det ikke er søkere. Det vil for ettertiden være vanskelig å 
få søkere på områder hvor læreplass og arbeid finnes, når det ikke finnes noe søke på.

Yrkesopplæringnemda viser og til at påbygg til generell studiekompetanse nå er opprettet som et tilbud til 
alle som har fullført fagbrev. Erfaringer fra Rogaland viser at det da er nødvendig å redusere tilbudet som 
åpner for å gå fra VG2 yrkesfag til VG3 studieforberedende, for å få god effekt av tiltaket. 
Yrkesopplæringsnemda anbefaler at dette også gjøres også i Hordaland.

Røysting
Pilskog sitt forslag vart samrøystes vedteke

Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda:



Yrkesopplæringsnemda sier seg fornøyd med Fylkesrådmannens innledende vurdering av 
undervisningsbehovet i Hordaland, som grundig belyser en rekke av utfordringene i utdanningsløpene. Vi 
er også tilfreds med at det nå opprettes tilbud på TAF elektro, som er etterspurt i mange bedrifter.

Yrkesopplæringsnemda savner likevel en mer helhetlig vurdering av arbeidslivets behov og tilgjengelige 
læreplasser, fordelt på fag og regioner, og vurdert mot den enkeltes skoles undervisningstilbud. Sett i lys 
av sakens omtalte statistikk analyse, som viser at hvilken skole eleven går på vil være avgjørende for å 
få læreplass, vil dette være viktig informasjon for å foreta en god helhetsvurdering.
Yrkesopplæringsnemda er ellers fornøyd med at slike analyser er gjort, og anbefaler at dette arbeidet 
videreføres for å få bedre kunnskap og beslutningsgrunnlag.

I omtale av tilbudene på de enkelte skolene, registrerer Yrkesopplæringsnemda at det fremdeles 
opprettes tilbud som tvilsomt fører frem til læreplass for elevene, også i fag hvor nemda ikke er kjent med 
at læreplasser i det hele tatt finnes i fylket, slik som VG2 Smedfaget og VG2 Design og tekstil. Dette kan 
ikke Yrkesopplæringsnemda anbefale.

Yrkesopplæringsnemda registrerer at det i de enkelte sakene, argumenteres opprettelse med at dette 
har vært et tilbud før, og at dersom det ikke kommer søkere nå, vil det bli utfordrende å opprette tilbudet 
seinere. Ved nedlegging av tilbud argumenteres det med at det ikke er søkere.

Yrkesopplæringsnemda er uenig i denne argumentasjon og praksis. Vårt syn er at tilbud i yrkesfagene, 
må opprettes ut i fra arbeidslivets behov, altså i tråd med tilgjengelige læreplasser. 
Har fylkeskommunen kunnskap om at læreplassene finnes, må tilsvarende tilbud opprettes i skole. Om 
det seinere viser seg at det ikke er tilstrekkelig med søkere, kan tilbudet ikke startes opp. 
På samme måte må et tilbud legges ned, når vi har kunnskap om at læreplasser ikke er tilgjengelig, og 
selv om det kan finnes søkere.

Yrkesopplæringsnemda mener at elever vil vurdere mulighetene, når de er kjent med at et tilbud fører 
frem til læreplass og arbeid. Hvis fylkeskommunens fortsatt opprettholder en tilbudsstruktur ut i fra 
søkemønster, vil det være deler av arbeidslivets tilbud om læreplass som går tapt for utdanningssøkende 
ungdom. Tilbud må altså opprettholdes selv om det ikke er søkere. Det vil for ettertiden være vanskelig å 
få søkere på områder hvor læreplass og arbeid finnes, når det ikke finnes noe søke på.

Yrkesopplæringnemda viser og til at påbygg til generell studiekompetanse nå er opprettet som et tilbud til 
alle som har fullført fagbrev. Erfaringer fra Rogaland viser at det da er nødvendig å redusere tilbudet som 
åpner for å gå fra VG2 yrkesfag til VG3 studieforberedende, for å få god effekt av tiltaket. 
Yrkesopplæringsnemda anbefaler at dette også gjøres også i Hordaland.

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

John Opdal sette fram følgjande fellesforslag:

«Fylkesutvalet går inn for å opprette Vg1 Idrettsfag ved Odda vidaregåande skule frå skuleåret 
2015/16.  Oppfyllingsgraden er den same som ved Etne vg skule; vg1 Idrettsfag, 15 
elevplassar.»

Rosalind Fosse sette fram følgjande fellesforslag:

«Det opprettes et tilbud innenfor TAF i Norheimsund.  Skolen må vurdere sammen med 
opplæringsdirektør hvilket utdanningsprogram som vil være rett.  Det må vektlegges hvilke 
samarbeidsbedrifter som kan gi et stabilt tilbud om læreplass over flere år.  Tilbudet skal ikke gå 
på bekostning av ordinære yrkesfag.»

Rasmus L. Rasmussen sette fram følgjande fellesforslag:

«Laksevåg vgs får opprette nytt tilbud om Vg1 elektrofag.  Skolen beholder tilbud om Vg1 
elektrofag med spesiell studiekompetanse med nåværende dimensjonering.»

Arvid Nilssen sette fram følgjande forslag:

«Opplærings- og helseutvalet ber Fylkesutvalet  om å vurdere oppretting av eit tilbod for 
aktivitøropplæring i Bergensområdet.»



Røysting
Opdal sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Fosse sitt framlegg vart samrøystes vedteke.
Rasmussen sitt forslag vart samrøystes vedteke.
Nilssen sitt framlegg vart samrøystes vedteke.
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke saman med dei vedtekne endringane.

Vedtak

Opplærings- og helseutvalet ber Fylkesutvalet om å vurdere oppretting av eit tilbod for aktivitøropplæring 
i Bergen kommune. 

Innstilling

1.Det vert gjort følgjande endringar i tilbodsstrukturen ved dei vidaregåande skulane;

Oppretting hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn

12 DH Vg1 DHDHV1---- Design og handverk 660 Etne vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 665 Stord vgs

15 DH Vg2 DHDTE2---- Design og tekstil 652 Fitjar vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 630 Kvinnherad vgs

14 SS Vg2 SSSSS2---- Salg, service og tryggleik 630 Kvinnherad vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 628 Odda vgs

12 TP Vg2 DHSME Smedfaget 628 Odda vgs

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 628 Odda vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 628 Odda vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 657 Hjeltnes vgs

12 BA Vg1 BABAT1---- Bygg- og anleggsteknikk 635
Norheimsund 
vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 615

Øystese 
gymnas

12 TP Vg2 TPKJT2---- Køyrety 632 Voss vgs

15 SS Vg2 SSRLV2---- Reiseliv 632 Voss vgs

12 AO Vg1 AOLOV0J---
Forbr kurs for min. 
språklige 632 Voss vgs

12 NA Vg1 NANAB1---- Naturbruk 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSHEA2---- Helsearbeiderfag 644 Fusa vgs

15 HS Vg2 HSBUA2----
Barne og 
ungdomsarbeidar 644 Fusa vgs

12 EL Vg1 ELELE1---- Elektrofag 648 Austevoll vgs

15 EL Vg1 EL
Elektrofag 
m/studiekompetanse 636 Laksevåg vgs

27 PB Vg3 PBPBY3----
Påbygg. gen. 
Studiekompetanse 656 Lønborg vgs

27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 638 Åsane vgs

12 RM Vg1 RMRMF1---- Restaurant- og matfag 641 Austrheim vgs

15 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 634 Knarvik vgs

20 EL Vg1 ELELE1P--- Taf-elektro 634 Knarvik vgs

            358 Oppretting hausten 2015 (politisk)

Nedlegging hausten 2015 (politisk)

Elevar Utd.prog Trinn Kode Kurs Org.sted Skolenamn



-12 DH Vg2 DHIUD2---- Interiør og utstillingsdesign 660 Etne vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 628 Odda vgs

-12 BA Vg2 BABYG2---- Byggteknikk 635
Norheimsund 
vgs

-15 EL Vg1 ELELE1---- Elektro 636 Laksevåg vgs

-27 PB Vg3 PBPBY4YK--
Påbygg. gen. St. komp 
m/fagbrev 656 Lønborg vgs

-78 Nedlegging hausten 2015 (politisk)

280 Endring  hausten 2015

2.Fylkesutvalet går inn for å oppretta Vg1 Idrettsfag ved Odda vidaregåande skule frå skuleåret 2015/16.  
Oppfyllingsgraden er den same som ved Etne vg skule; Vg1 Idrettsfag, 15 elevplassar.

3.Det opprettast eit tilbod innanfor TAF i Norheimsund.  Skulen må vurdere saman med 
opplæringsdirektør kva utdanningsprogram som vil vere rett.  Det må vektleggast kva 
samarbeidsbedrifter som kan gi eit stabilt tilbod om læreplass over fleire år.  Tilbodet skal ikkje gå på 
kostnad av ordinære yrkesfag.

4.Laksevåg vgs får oppretta nytt tilbod om Vg1 elektrofag.  Skulen beheld tilbod om Vg1 elektrofag med 
spesiell studiekompetanse med noverande dimensjonering.

PS 94/14 Ymse

Saksprotokoll i Opplærings- og helseutvalet - 02.12.2014 

Ymse

Ny melding
Forvaltningsrevisjonsrapporten  «Forholdet mellom skuleeigar og vidaregåande skular» sendt 
medlemene i OPHE 27.11.14  vart sett på saklista på neste møte i OPHE 20.01.15 som melding.

Justering av undervisningstilbodet 2015/16:
Vedlegg til sak PS93/14 – Uttale frå vidaregåande skular – vart sendt medlemene i OPHE 28.11.14 
pr. e-post. 

Vedk. sak PS90/14: 
Brev frå Kriminalomsorg Region Vest v/regiondirektør Per Sigurd Våge  «Fremtidig struktur for 
fengselsundervisning» (ephorte 2014/10030-19) datert 27.11.14 – vart sendt medlemene i OPHE 
27.11.14 pr. e-post.

Diverse orienteringar

a) Tilbodsstruktur/klassesak v/Nils Skavhellen, inntaksleiar 

b) «Prøv ein elev» v/Frank Haljem, rådgjevar 

c) 8-13-samarbeid i Austrheim og Arna v/Rosalind Fosse og Sunniva Schultze-Florey

d) Administrasjonen si rolle i politiske ordskifte v/Fylkesrådmann Rune Haugsdal

e) Vedk. PS90/14 Avklaringar vidaregåande skular i Åsane – innlegg av Kriminalomsorga Region 

Vest v/ direktør Per Sigurd Våge og rektor v/Åsane vgs Jens Petter Storheim. 



OPEN TIME

Anette N. Dybvik stillte spørsmål vedk. informasjon til dei vidaregåande skulane og avvikling av val av 
hovedrussestyret for Bergen og omegn.

Fylkesdirektør svara på spørsmålet.

Rosalind Fosse stillte spørsmål vedk. utskrift av dokumentasjon for Vg1-elevar ved fylkeskommunale 
skular.

Fylkesdirektør svara på spørsmålet.

Rosalind Fosse sette fram forslag om å besøkja Hop vgs, evt. invitera skulen til eit møte i OPHE for å få 
meir informasjon og kunnskap om skulen.

Rasmus L. Rasmussen stillte spørsmål vedk. manglande utbetaling av vedtekne budsjettmidlar for 
2012 og 2013 til Elevorganisasjonen i Hordaland.

Spørsmålet vart oversendt administrasjonen. 


